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REVISTA PRESEI 

 

 

 INS: Economia României a crescut anul trecut cu 4,1% 

PIB-ul României a crescut anul trecut cu 4,1%, potrivit datelor anunțate vineri de 

Institutul Național de Statistică, peste estimarea de 3,8% a Comisiei Europene, dar 

și peste calculele Comisiei Naționale de Prognoză, care estima o creștere de 4%. 

Creșterea din ultimul trimestru a fost de 4,3% (față de trimestrul IV din 2018), 

motorul acesteia fiind cel mai probabil consumul intern. 

 

Ca urmare a revizuirii seriei brute a PIB trimestrial ca urmare a includerii estimării 

Produsului intern brut pentru trimestrul IV 2019 în seria trimestrială, seria ajustată 

sezonier a fost recalculată, indicii de volum fiind revizuiţi faţă de a doua variantă 

provizorie a Produsului intern brut pentru trimestrul III 2019, publicată în 14 

ianuarie 2020, au mai transmis vineri reprezentanții INS. Astfel : 

- rezultatele trimestrului II 2019, comparativ cu trimestrul I 2019, au fost revizuite 

de la 100,8% la 100,9% ; 

- rezultatele trimestrului III 2019, comparativ cu trimestrul II 2019, au fost 

revizuite de la 100,5% la 100,6%. 

Seriile ajustate sezonier se recalculează trimestrial ca urmare a modificării 

modelelor adoptate, a numărului de regresori folosiţi, a modificării seriilor brute şi 

a numărului de observaţii disponibile. 

În dinamică anuală economia României a decelerat de la 4.4% în T2 la 3% în T3, 

recuperând apoi la 4,3% și în T4, creșterea din ultimele luni fiind dinamizată cel 

mai probabil de vânzările cu amănuntul, care au urcat cu 7,2% în 2019 (în 

accelerare de la 5.5% an/an în 2018), în timp ce producția industrială este într-o 

fază de recul. 

De asemenea, tot vineri Statistica a confirmat și creșterea puternică a sectorului de 

construcţii, avansul acestuia fiind de 27,6% față de 2018. 
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În decembrie 2019, volumul lucrărilor de construcţii, ca serie brută, a crescut pe 

total cu 24,8% față de decembrie 2018, creştere reflectată la lucrările de construcţii 

noi (+32,8%) şi la lucrările de întreţinere şi reparaţii curente (+20,9%). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Inflaţia a coborât în ianuarie la 3,6%, cel mai mic nivel din octombrie 2019. 

Cea mai mare creştere a preţurilor în luna ianuarie faţă de decembrie 2019 a 

fost înregistrată la serviciile aeriene, un plus de peste 50% 

În ianuarie rata anuală a inflaţiei a scăzut la 3,6%, de la 4% la sfârşitul anului 

trecut. Dar preţurile de consum în ianuarie 2020 comparativ cu luna decembrie 

2019 au crescut cu 0,4%. 

Rata inflaţiei din ianuarie este la cel mai mic nivel din octombrie, când s-a 

înregistrat o rată a inflaţiei de asemenea de 3,4%. Cele mai ridicate rate ale inflaţiei 

au fost înregistrate în lunile aprilie, mai şi iulie, când inflaţia a fost la nivelul de 

4,1%. 

Raportul Băncii Naţionale a României asupra inflaţiei arată că rata anuală a 

inflaţiei a crescut în trimestrul IV/2019, depăşind limita superioară a ţintei propuse. 

Factorii de creştere a inflaţiei în T/IV 2019: preţurile la produse alimentare, 

precum carnea de porc şi fructele proaspete, dar şi de o uşoară depreciere a leului 

în raport cu principalele valute. BNR prognozează în decembrie 2020 o scădere a 

inflaţiei faţă de ianuarie, până la rata anuală a inflaţiei la 3%. Această prognoză 

mizează pe epuizarea efectelor şocurilor la ofertele de preţuri din 2019. În primul 

trimestru din 2020 este aşteptată o revenire a inflaţiei în jurul ţintei de 2,5%, plus 

minus un punct de procent. 

ING România a comentat datele statistice cu privire la rata inflaţiei anuale şi are o 

opinie optimistă: inflaţia se va situa între 2,5% şi 3,5% în următorii doi ani. 

Banca Transilvania previzionează o decelerare a dinamicii anuale a preţurilor de 

consum, astfel că de la 3,9% în 2019 este aşteptată o scădere la 2,9% în 2020, iar 

următorii doi ani să urmeze o consolidare în jurul nivelului de 3%. 
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BNR a prezentat câteva potenţiale cauze care ar putea schimba traiectoria 

proiectată a ratei inflaţiei, precum finalizarea procesului Brexit, încetinirea 

economiei chineze pe fondul extinderii epidemiei de coronavirus, insuficienţa şi 

necorelarea ofertei de forţă de muncă cu cererea, dar şi schimbările politicilor 

fiscale în contextul alegerilor electorale de anul acesta. 

În luna ianuarie au fost înregistrate creşteri faţă de luna decembrie 2019 la 

serviciile aeriene, o majorare de 50,3%, la serviciile poştale (7,4%), legume (3%), 

energie termică (2,9%), fructe (2,8%) şi carnea de porc (1,7%). 

În ceea ce priveşte preţurile la mărfurile nealimentare, acestea au stagnat în 

ianuarie faţă de decembrie, astfel că majorările energiei electrice, energiei termice 

şi tutunului au fost contrabalansate de scăderea preţurilor la combustibili. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Bucureştiul, ca şi Guvernul, trăieşte din datorie în datorie: Primăria 

Capitalei refinanţează o datorie de 550 mil. lei, la care se adaugă şi dobânzi de 

20 mil. lei care trebuie plătite în mai 2020. Raiffeisen alături de alte două 

bănci, BCR şi BRD, conduc consorţiul de intermediere. Scadenţa 

obligaţiunilor este de 10 ani 

Primăria Capitalei vrea să lanseze o emisiune de obligaţiuni de până la 550 de 

milioane de lei pe zece ani pentru refinanţarea unui împrumut din 2015 şi care va 

ajunge la scadenţă în luna mai din 2020, potrivit unor surse ale ZF. Raiffeisen 

altături de alte două bănci, despre care surse din piaţă spun că sunt BCR şi BRD, 

vor conduce această operaţiune de refinanţare. 

Acestei sume i se va adăuga cuponul (dobânda) pentru obligaţiunile rostogolite, 

estimat de ZF la circa 20 mil. lei şi care trebuie plătit investitorilor în primăvara 

acestui an. 

ZF a adresat aseară un set de întrebări Primăriei Capitalei pentru a oferi mai multe 

detalii pe marginea acestui subiect, dar până la închiderea ediţiei răspunsurile încă 

nu au fost transmise. 
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Această operaţiune, cunoscută sub numele de «roll over», adică rostogolirea unor 

datorii, nu este nouă pentru Primăria Bucureşti în contextul în care şi împrumutul 

din 2015 este tot o refinanţare a unui credit din 2005, potrivit datelor ZF. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Investiţiile rămân jos: Doar 71% din firmele româneşti au investit în ultimul 

exerciţiu financiar faţă de media de 85% în UE. Mediul macroeconomic din 

România va trece printr-o perioadă dificilă cauzată de temperarea creşterii 

economice şi de înrăutăţirea balanţei fiscale 

În România, activitatea investiţională a fost dintre cele mai scăzute din Uniunea 

Europeană, astfel că doar 71% din firmele româneşti au investit în ultimul exerciţiu 

financiar, în timp ce media europeană este de 85%, conform rezultatelor 

Sondajului de investiţii al Băncii Europene de Investiţii (BEI). 

Investiţia firmelor româneşti se concentrează pe extinderea capacităţii de producţie 

şi înclină către activele corporale, astfel că peste 76% din investiţii sunt destinate 

activelor fixe corporale, adică clădirilor, terenurilor şi utilajelor. Cercetarea şi 

dezvoltarea au avut în 2019 investiţii mai mici.  

În următorii ani, mediul macroeconomic din România va trece printr-o perioadă 

dificilă cauzată de temperarea creşterii economice şi de înrăutăţirea balanţei 

fiscale. O predictabilitate fiscală mai bună şi prioritizarea investiţiilor publice ar 

putea stimula investiţiile private, potrivit sondajului citat. 

În ceea ce priveşte noile tehnologii, companiile româneşti sunt în urma firmelor din 

UE în adoptarea tehnologiilor digitale. „În general, UE duce lipsă de lideri 

mondiali din sectoarele noi şi, în mod similar, firmele româneşti rămân în urmă 

faţă de UE în sectoarele inovatoare. Crearea mediului de afaceri adecvat şi 

îmbunătăţirea accesului la finanţare pentru firmele de tip start-up şi scale-up 

reprezintă cele mai bune modalităţi de a crea lideri, de a stimula inovaţia şi 

productivitatea”, a declarat Debora Revoltella, directorul departamentului 

economic al BEI, citat într-o notă de informare a BNR. 
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Rezultatele sondajului de investiţii al BEI arată că circa una din zece firme se 

confruntă cu restricţii financiare, astfel că nevoia de finanţare externă rămâne 

destul de ridicată. Întreprinderile româneşti “se lovesc” de insuficienţa personalului 

calificat şi de infrastructura neadecvată atunci când vor să ajungă la frontiera 

productivităţii. 

Rezultatele au fost obţinute pe baza intervievării a 482 de companii româneşti, în 

perioada aprilie-august 2019. Cercetarea face parte din Sondajul anual de investiţii 

al BEI, realizat la nivelul UE. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Previziunile Comisiei Europene pentru economia României în 2020: creştere 

economică de 3,8%, inflaţie de 3,4%. „O continuare a politicilor fiscale lejere, 

care agravează dezechilibrele macroeconomice existente, poate afecta 

încrederea investitorilor şi poate conduce la creşterea costurilor de 

finanţare." 

În schimb, demararea unei consolidări fiscale atât de necesare ar atenua 

dezechilibrele. Ar conduce, e adevărat, şi la o creştere economică un pic mai mică 

faţă orizontul de prognoză. Comisia Europeană a publicat joi previziunile de iarnă 

asupra economiilor din Uniunea Europeană. Potrivit sursei citate, România va avea 

o creştere economică de 3,8% în 2020, după un avans de 3,9% în 2019. INS va 

publica mâine datele despre PIB-ul din 2019, dar se pare că aceasta a fi cifra de 

creştere, de vreme ce Comisia şi-o asumă în previziunile pentru 2020. În 2021, 

creşterea economică va coborî la 3,5%, anticipează Comisia. Pe ansamblul 

Uniunii, creşterea prognozată este de  1,4% în 2020 şi de 1,5% în 2021. Zona euro 

va avansa cu 1,2% în 2020 şi cu acelaşi procent în 2021. În privinţa României, 

Comisia punctează:  politica fiscală va fi determinantă  pentru evoluţia creşterii 

economice. O continuare a politicilor fiscale lejere, care agravează dezechilibrele 

macroeconomice existente, poate afecta încrederea investitorilor şi poate conduce 

la creşterea costurilor de finanţare. În schimb, demararea unei consolidări fiscale 

atât de necesare ar atenua dezechilibrele. Ar conduce, e adevărat, şi la o creştere 

economică un pic mai mică faţă orizontul de prognoză.  
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Lipsa de previzibilitate legislativă din România sau deteriorarea rapidă a deficitului 

fiscal pot afecta, de asemenea, mediul de afaceri din România, cu efect nociv 

asupra investiţiilor, comentează documentul citat. 

România va intra în pricedură de deficit excesiv în martie, după ce în 2019 

deficitul fiscal a ajuns la 4,4% PIB, faţă de ţinta de 3% din PIB, stabilită în UE. 

Ministrul finanţelor, Florin Cîţu, spune că deficitul bugetar va scădea sub 3% în 

2022, iar România trebuie să obţină acordul Comisiei Europene pentru acest 

termen în discuţiile pe procedura de deficit excesiv. 

„Procedura înseamnă să prezinţi un set de măsuri prin care vei reduce deficitul în 

viitor. Şi le-am prezentat în strategia fiscal-bugetară, care reduce deja deficitul în 

viitor, în 2022, sub 3%. Cred că singurul lucru care trebuie să fie negociat cu 

Comisia Europeană este viteza cu care te întorci sub 3%. Bineînţeles, Comisia ar fi 

spus că trebuie să ne întoarcem sub 3% anul acesta, noi spunem foarte clar că nu se 

poate aşa ceva, pentru că asta ar însemna ca politica fiscală să afecteze negativ 

economia şi nu vom face aşa ceva", a spus ministrul finanţelor, citat de Mediafax 

Ministrul a adăugat că intrarea în procedura de deficit excesiv s-a luat în calcul la 

construcţia bugetului pe acest an. 

„Strategia fiscal-bugetară arată deja că deficitul bugetar va scădea sub 3% în 2022. 

Noi am luat în calcul când am construit bugetul pe 2020 că vom intra în procedura 

de deficit excesiv. Nu aveam cum să evităm după ce am găsit acolo la execuţia 

bugetară pe ultimul an. Ştiam foarte bine că vom depăşi 3%, am spus asta din 

prima zi, deci nu aveam cum să evităm. Procedura de deficit excesiv este ceva 

automat, în momentul în care ai trecut de 3% intri în discuţii cu Comisia 

Europeană despre această procedură", a declarat Florin Cîţu, potrivit Mediafax. 

Acesta a precizat că, având în vedere execuţia bugetară pe primele două luni, s-ar 

putea să avem un deficit bugetar sub ţinta de 3,6% din bugetul pe 2020. 

(Sursa: zf.ro) 
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 OUG care împiedică Exxon să vândă oricui participația din Marea Neagră 

are nevoie de aviz CSAT pentru a fi publicată în Monitorul Oficial 

Una dintre cele 25 de Ordonanțe de Urgență aprobate săptămâna trecută se referă 

la modificarea Legii Petrolului. Însă aceasta nu a fost încă publicată în Monitorul 

Oficial fiindcă are nevoie de avizul Consiliul Suprem de Apărare a Ţării (CSAT), 

potrivit informațiilor HotNews.ro. A fost aprobată cu mențiunea că trebuie obținut 

acest aviz. 

Scopul OUG este de a împiedica Exxon să vândă către rușii de la Lukoil. 

Potrivit proiectului de OUG, autoritățile române vor putea refuza, din motive de 

siguranță națională, concesionarea și executarea de operațiuni petroliere de 

explorare, dezvoltare și exploatare a unui zăcământ petrolier de către persoane 

juridice care sunt efectiv controlate de țări terțe Uniunii Europene sau de 

resortisanți ai țărilor terțe Uniunii Europene. 

Având în vedere că face referire la siguranța națională, este necesar avizul CSAT, 

potrivit observațiilor Ministerului Justiției. 

Proiectul mai prevede că orice transfer făcut fără aprobarea Guvernului este lovit 

de nulitate. 

În cazul acordurilor petroliere în vigoare, la propunerea autorității competente, în 

cazul de față Agenția Națională pentru Resurse Minerale (ANRM), Guvernul, din 

motive de siguranță națională, poate aproba rezilierea acordului petrolier. 

 

În care are loc o operațiune de preluare a controlului titularului unui acord petrolier 

sau are loc o schimbare în structura acționariatului cu drept de control asupra 

titularului, acesta are obligația să notifice autoritatea competentă, iar acordul 

petrolier poate să își mențină valabilitatea, să se revizuiască în noile condiții, sau să 

fie reziliat, după caz, prin hotărâre a Guvernului, la propunerea autorității 

competente. 
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Nerespectarea acestor prevederi are ca efect pierderea calității de titular de acord 

petrolier a persoanei juridice române sau străine în cauză, în situația în care acordul 

petrolier are mai mulți titulari, iar în situația în care acordul petrolier are un singur 

titular, acesta încetează de drept. 

 

Aceste prevederi ar putea bloca o eventuală tranzacție nefavorabilă statului român. 

Aceasta în condițiile în care Exxon Mobil intenționează să vândă participația de 

50% din proiectul Neptun de explorare și exploatare a gazelor din Marea Neagră. 

 

De altfel, premierul Ludovic Orban a declarat, într-un interviu acordat 

HotNews.ro, că România poate găsi o soluție care să impiedice o decizie care să 

nu-i convină. 

 

Statul român încurajează compania românească Romgaz să fie parte din tranzacție. 

De altfel, ministrul economiei Virgil Popescu a spus în mai multe rânduri că 

dorește ca Romgaz să fie cotă parte dintr-un consorțiu cu OMV Petrom și 

compania de gaze din Polonia pentru preluarea participației. 

 

Potrivit informațiilor vehiculate în spațiul public, ar fi interesate mai multe 

companii de participația de 50% pe care Exxon Mobil o deține în proiectul Neptun 

de explorare și exploatare a gazelor din Marea Neagră, alături de OMV Petrom. Pe 

de-o parte ar fi un consorțiu format din compania românească Romgaz, Compania 

naţională de gaze naturale din Polonia, PGNiG, și OMV Petrom care are drept de 

preemțiune. Pe de altă parte ar fi și compania rusească Lukoil. Ar mai și Black Sea 

Oil& Gas. 

 

Ministrul economiei Virgil Popescu a declarat recent că recomandă ca transferul de 

licență de către Exxon să fie făcut prin Hotărâre de Guvern. 

 

"Mi-aș dori ca Exxon să continue operațiunile în România. În cazul în care din 

motive interne doresc să plece, le recomand să respecte legislația românească pe 

care au folosit-o când au intrat, adica HG pentru transferul de licență. 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-23609825-ludovic-orban-despre-vanzarea-catre-exxon-afacerii-din-marea-neagra-putem-face-noi-putem-gasim-solutie-pentru-impiedica-decizie-care-nu-convina.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-energie-23609825-ludovic-orban-despre-vanzarea-catre-exxon-afacerii-din-marea-neagra-putem-face-noi-putem-gasim-solutie-pentru-impiedica-decizie-care-nu-convina.htm
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De asemenea, mi-aș dori ca Romgaz, companie a statului român, să fie parte din 

viitorul consorțiu care va exploata acest perimetru. 

 

Operațiunile de la Marea Neagra reprezintă o chestiune de securitate națională și 

recomand ca nimeni să nu ne pună la încercare cu acest lucru", a scris Virgil 

Popescu pe Facebook. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Toți copiii de la grădiniță și învățământul primar vor primi masă caldă la 

școală/ Programul ”Școală după școală” va fi extins la toate școlile până în 

2030 

Toți copiii de la grădiniță, preşcolarii şi elevii din unităţile de învăţământ 

preuniversitar de stat, respectiv acreditat confesional şi particular, vor primi o masă 

caldă la școală, arată legea adoptată de Senat care a modificat masiv legea 

educației și care acum se află la promulgare la președintele Klaus Iohannis. Actul 

normativ schimbă complet articolul 58 din legea educației prin care în prezent este 

reglementat programul ”Școală după școală”. Atât programul „Masă caldă la 

şcoală”, cât și programul ”Școală după școală” vor fi generalizate pentru întregul 

sistem de învăţământ preuniversitar până în anul 2030. 

 

Legea aflată la Klaus Iohannis arată că limita valorii zilnice pentru masa caldă se 

stabileşte prin hotărâre a Guvernului şi nu poate fi mai mică de 7 lei/beneficiar, 

inclusiv taxa pe valoarea adăugată. 

 

În cazul în care părinții nu sunt de acord ca elevii să primească masă caldă, atunci 

vor face cerere scrisă la secretariatul școlii că nu vor acest lucru și vor beneficia de 

produse alimentare adecvate situaţiei acestora. 
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”La cererea motivată a părinţilor, formulată în scris şi susţinută de documente-

suport, înregistrată la secretariatul unităţii de învăţământ în care sunt înmatriculați 

antepreşcolarii, preşcolarii şi elevii care, din considerente de natură medicală, 

culturală sau religioasă, nu pot beneficia de masă caldă vor beneficia de produse 

alimentare adecvate situaţiei acestora, în limita valorii zilnice stabilite conform 

legii”, se arată în legea aflată la președintele Klaus Iohannis. 

 

Metodologia pentru programul masa caldă va fi elaborată de Ministerul Educaţiei 

și Cercetării împreună cu Ministerul Sănătăţii. 

 

Banii pentru programul masa caldă vor fi dați de primării din sumele defalcate din 

unele venituri ale bugetului de stat pentru bugetele locale. În cazul în care nu ajung 

aceste sume, atunci primăriile vor suplimenta sumele din veniturile proprii ale 

bugetelor locale ale unităţilor/ subdiviziunilor administrativ-teritoriale ale 

municipiilor sau din alte surse de finanţare. 

 

Ministerul Educaţiei și Cercetării elaborează până la începutul anului școlar 2020-

2021 normele metodologice de aplicare a programului „Masă caldă la școală” în 

unităţi de învăţământ preuniversitar, care se aprobă prin hotărâre a Guvernului. 

 

Același document completează modul în care se va desfășura programul „Şcoala 

după şcoală”, care va fi generalizat pentru întregul sistem de învăţământ 

preuniversitar până în anul 2030, în mai multe etape. 

 

Dacă în prezent legea educației prevede că programul Școală după școală poate fi 

organizat de primării în parneriat cu asociațiile de părinți, dar și cu organizații 

neguvernamentale din educație, noua formă a legii arată că dacă primăriile nu 

finanțează acest program atunci părinţii pot încheia contracte cu unităţi de 

învăţământ preuniversitar pentru închirierea spaţiilor destinate educaţiei, respectiv 

contracte de furnizare de servicii educaţionale cu profesori încadraţi în sistemul de 

învăţământ. 
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Tot articolul 58 este completat cu faptul că profesorii pot presta servicii la ”Școală 

după școală” prin contracte de servicii educaţionale. Dacă profesorul de la ”Școală 

după școală” provine de la o altă școală atunci este necesar acordul consiliului de 

administrație. De asemenea, părinții pot înființa organizații neguvernamentale prin 

care să finanțeze programul ”Școală după școală”. 

 

Ce prevede art 58 din legea care se află la promulgare la președintele Klaus 

Iohannis: 

 

11. La articolul 58, după alineatul (4) se introduc cinci noi alineate, alin.(5) - (9), 

cu următorul cuprins: 

 „(5) În condiţiile în care statul, consiliile judeţene sau consiliile locale nu 

finanţează programul „Şcoala după şcoală” părinţii pot încheia contracte cu 

unităţi de învăţământ preuniversitar pentru închirierea spaţiilor destinate 

educaţiei, respectiv contracte de furnizare de servicii educaţionale cu 

profesori încadraţi în sistemul de învăţământ. 

 (6) Profesorii prevăzuţi la alin.(5) se pot înregistra şi încheia contracte de 

furnizare de servicii educaţionale inclusiv sub forma de persoane fizice 

autorizate. 

 (7) Atunci când profesorul provine de la o altă unitate de învăţământ decât 

cea în care se prestează serviciul, este necesar acordul consiliului de 

administraţie al şcolii care încheie contractul de închiriere a spaţiului. 

 (8) Părinţii, pentru gestionarea, finanţarea programului „Şcoala după 

şcoală”, pot înfiinţa organizaţii neguvernamentale care încheie contractele 

prevăzute la alin.(5) în numele acestora. 

 (9) Statul va susţine generalizarea ofertării programului „Şcoala după şcoală 

" pentru întregul sistem de învăţământ preuniversitar până în anul 2030, în 

mai multe etape.” 
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12. După articolul 58 se introduc două noi articole, art.581 şi 582, cu următorul 

cuprins: 

 

„Art.58 1.- 

 (1) În perioada desfăşurării activităţii didactice, antepreşcolarilor, 

preşcolarilor şi elevilor din unităţile de învăţământ preuniversitar de stat, 

respectiv acreditat confesional şi particular, li se acordă, cu titlu gratuit, un 

suport alimentar, constând într-o masă caldă pe zi în cadrul programului 

„Masă caldă la şcoală”. Limita valorii zilnice se stabileşte prin hotărâre a 

Guvernului şi nu poate fi mai mică de 7 lei/beneficiar, inclusiv taxa pe 

valoarea adăugată. 

 (2) Limita valorică prevăzută la alin.(1) nu cuprinde preţul cheltuielilor de 

transport, de distribuţie şi de depozitare a produselor alimentare, după caz. 

 (3) La cererea motivată a părinţilor, formulată în scris şi susţinută de 

documente-suport, înregistrată la secretariatul unităţii de învăţământ în care 

sunt înmatriculați antepreşcolarii, preşcolarii şi elevii care, din considerente 

de natură medicală, culturală sau religioasă, nu pot beneficia de masă caldă 

vor beneficia de produse alimentare adecvate situaţiei acestora, în limita 

valorii zilnice stabilite conform legii. 

 (4) Pentru menţinerea sănătăţii antepreşcolarilor, preşcolarilor şi elevilor 

prevăzuţi la alin.(1), în cadrul programului se vor distribui numai produse 

alimentare preparate în conformitate cu o metodologie aprobată de 

Ministerul Educaţiei și Cercetării împreună cu Ministerul Sănătăţii. 

 (5) Unităţile administrativ-teritoriale de care aparţin unităţile de învăţământ 

vor primi sumele necesare derulării programului prevăzut la alin.(1) din 

sumele defalcate din unele venituri ale bugetului de stat pentru bugetele 

locale, potrivit unei anexe care va face parte din legea bugetului de stat. 

 (6) Sumele prevăzute la alin.(5) pot fi suplimentate din veniturile proprii ale 

bugetelor locale ale unităţilor/ subdiviziunilor administrativ-teritoriale ale 

municipiilor sau din alte surse de finanţare, legal prevăzute, în următoarele 

situaţii:  



CNSLR Fratia | Revista Presei 14 februarie 2020 13 

 

a) stabilirea prin hotărâre a consiliului local a unei valori zilnice a mesei 

calde mai mari decât cea prevăzută la alin.(1); b) creşterea, în cursul anului 

şcolar, a numărului de antepreşcolari/preşcolari/elevi beneficiari ai 

programului prevăzut la alin.(1). 

 (7) Programul „Masă caldă la școală” în unităţi de învăţământ preuniversitar 

va fi generalizat pentru întregul sistem de învăţământ până în anul 2030, în 

mai multe etape. 

 (8) Programul „Masă caldă la școală” în unităţi de învăţământ preuniversitar 

va putea fi finanţat de către oricare unitate administrativ-teritorială pe baza 

unei hotărâri a consiliului local sau judeţean înainte de generalizarea 

programului sau includerea unităţilor de învăţământ preuniversitar de pe raza 

teritoriului administrativ în acest program la nivel naţional. 

 (9) Procedura de atribuire a contractelor de furnizare/servicii a mesei calde 

se organizează la nivelul fiecărei unităţi/subdiviziuni administrativ-

teritoriale ale municipiilor şi se stabileşte potrivit prevederilor legislaţiei în 

domeniul achiziţiilor publice. 

 (10) Unităţile/Subdiviziunile administrativ-teritoriale ale municipiilor care 

dispun de mijloacele necesare preparării şi distribuirii pachetelor 

alimentare/mesei calde, în scopul creşterii calităţii acestora, pot utiliza în 

acest scop sumele alocate potrivit prevederilor alin.(1). 

 (11) Lista unităţilor de învăţământ finanţate la nivel naţional în cadrul 

programului „Masă caldă la școală” va fi aprobată prin ordin al ministrului 

educaţiei și cercetării. 

 (12) Ministerul Educaţiei și Cercetării elaborează până la începutul anului 

școlar 2020-2021 normele metodologice de aplicare a programului „Masă 

caldă la școală” în unităţi de învăţământ preuniversitar, care se aprobă prin 

hotărâre a Guvernului. 
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Art.58 2. 

 În condiţiile în care o unitate de învăţământ preuniversitar dovedeşte 

îndeplinirea tuturor condiţiilor prin care poate demara programele „Şcoala 

după şcoală„ sau "Masă caldă la şcoală", începând din anul şcolar următor, 

finanţarea va fi cuprinsă în mod obligatoriu în bugetul Ministerului 

Educaţiei și Cercetării în capitolul bugetar aferent programelor menţionate.” 

 

Vezi aici toate Modificările aduse legii educației naționale 

 

Tot pentru proiectul școală după școală, Guvernul a anunțat joi că va lansa în 

dezbatere publică un nou apel pentru un proiect-pilot de tipul after-school, din bani 

europeni, 20 de milioane de euro fiind destinați proiectului care vizează elevi care 

provin din zone defavorizate și familii dezavantajate și care sunt expuși riscului de 

abandon școlar. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Proiectele de OUG pe fonduri europene nu vor mai fi publicate/ 

Orban: Pârâcioșii blochează procesul de absorbție. Tema este prea delicată, nu 

avem voie să fragilizăm procedurile- UPDATE 

Premierul Ludovic Orban a anunțat joi, la începutul ședinței de Guvern, că 

proiectele de Ordonanțe de Urgență referitoare la fonduri europene, aflate printre 

cele 25 aprobate săptămâna trecută, nu vor mai fi publicate în Monitorul 

Oficial, ceea ce înseamnă că nu mai intră în vigoare. În ceea ce privește motivul, 

Orban a făcut referire la "pârâcioșii" care blochează procesul de absorbție. 

Premierul a cerut schimbarea modalității de reglementare în privința fondurilor 

europene și să fie aprobate măsuri, precum cele legate de extinderea distribuției de 

gaze, prin Hotărâri de Guvern. Altele prin ordine de ministru sau proiecte de legi în 

Parlament. 

 

"Am luat decizia de a nu publica ordonanțele de urgență pe care le-ați înaintat în 

ședința de Guvern. Tema este mult prea delicată.  

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-02-10-23655050-0-l159-2019-forma-cursiva.doc


CNSLR Fratia | Revista Presei 14 februarie 2020 15 

 

Deja pârâcioșii care fac rău României prin blocarea procesului de absorbție, deja 

au început să trimită tot felul de pâre. Tema este prea delicată, fiind vorba de 

fonduri europene, noi nu avem voie să fragilizăm sub nicio formă procedurile pe 

care le-am gândit, și mai ales planurile de măsuri, astfel încât ele să fie obiectul 

unor acte normative care să fie discutabile și contestabile", a spus premierul 

Ludovic Orban. 

Acesta a cerut ministrului fondurilor europene Marcel Boloș ca pe fiecare dintre 

măsuri să pregătească soluții de reglementare, prin hotărâri de Guvern, prin ordine 

de ministru sau proiecte de legi în Parlament. "Acolo unde este nevoie de lege, 

pregătiți proiect de lege și le înaintăm prin intermediul grupurilor parlamentare. 

Acolo unde nu este nevoie de lege, știm foarte bine că lansarea Programului de 

extindere a distribuției de gaze, cel puțin pe exercițiul financiar actual, se poate 

realiza realiza și prin acte normative care să nu aibă forța unei legi, prin HG-uri 

sau ordine de ministru. Peste tot unde puteți reglementa prin HG sau ordine de 

ministru să procedați în consecință. Ceea ce necesită reglementări cu caracter de 

lege, pregătiți proiect de lege pe care să-l înaintăm în Parlament", a mai spus 

Orban. 

UPDATE Ministrul Fondurilor Europene, Marcel Boloş, a spus, la finalul ședinței, 

că ordonanțele au primit observații tehnice de la ministere și vor fi transpuse în 

proiecte de lege. "Sunt cinci ordonanţe de urgenţă, aşa cum a menţionat şi domnul 

prim-ministru, sunt aceste observaţii tehnice care presupun această procedură 

legislativă de transformare a lor în proiecte de legi şi vom urma acest curs. 

Observaţiile tehnice care au fost formulate de către ministerele de linie presupun 

un anumit tip de procedură legislativă, adică transformarea lor în proiecte de 

legi", a spus Boloș. 

Europarlamentarul USR Cristian Ghinea a criticat, zilele trecute, modul în care au 

fost aprobate ordonanțele de urgență pe fonduri eropene, atacându-l și pe ministru, 

spunând că este "penibil". Ghinea spunea chiar în ziua în care Guvernul a picat 

prin moțiune de cenzură, că proiectele de OUG sunt modificate după ce au fost 

aprobate. Ulterior a revenit cu noi atacuri asupra PNL, Guvernului și ministrului 

fondurilor europene. 
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"Am atras atenția săptămâna trecută că la OUG-ul anunțat de guvern încă se 

lucra pe fond la MFE, DUPĂ ce guvernul fusese picat și nu mai avea dreptul să 

emită OUG. Boloș ș-a oțărât la mine. Omul a fost un birocrat gri toată viața - este 

unul dintre eternii directori de prin Fonduri Europene, unul dintre beneficiarii 

permanenți ai unui sistem stupid menit doar să toace banii europeni, fără impact 

real. Și el legiferează prin OUG, fără consultare, fără perspective reale de 

reforme, ce se va întâmpla până în 2030. USL este complet funcțional pe domeniul 

Fonduri Europene, frăția directorimii transpartinice pupă clanța și la PSD și la 

PNL, ca să nu se schimbe nimic", a spus Ghinea. 

 

Acest atac a fost lansat pe Facebook după de a citit pe HotNews.ro o declarație a 

secretarului general al guvernului care spunea că o ordonanță pe fonduri europene 

nu va mai fi transmisă deloc având nevoie de modificări pe fond. 

 

Citește Mai multe OUG pe fonduri europene au fost aprobate marți: Bani 

europeni pentru racordarea la gaze. Finalizarea unor proiecte pentru a evita 

returnarea a 2 miliarde lei 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Guvernul Orban II vrea un portal de acces la informațiile publice, în timp 

ce domeniul de internet al eRomânia, portal de 12 milioane de euro, tocmai ce 

a fost vândut unei persoane fizice 

"Realizarea unui portal care să faciliteze obținerea informațiilor publice". Aceasta 

este una din prioritățile IT&C pentru acest an, potrivit programului de guvernare 

Orban II. Autoritățile asigură că va fi un instrument de acces a informațiilor 

transmise în baza legii 544/2001, nicidecum un nou eRomânia, cel mai răsunător în 

materie de portaluri de informații publice. Lăsat nefolosit după ce statul a risipit 12 

milioane de euro pe hardware și software, site-ul eRomânia te invită mai nou să 

cumperi acest domeniu de internet, iar datele RoTLD arată că o persoană fizică 

tocmai ce a făcut acest lucru. 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-eurofonduri-23645039-mai-multe-ordonante-urgenta-privind-fondurile-europene-fost-aprobate-marti-prevad-ele.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-eurofonduri-23645039-mai-multe-ordonante-urgenta-privind-fondurile-europene-fost-aprobate-marti-prevad-ele.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-eurofonduri-23645039-mai-multe-ordonante-urgenta-privind-fondurile-europene-fost-aprobate-marti-prevad-ele.htm
http://portaleromania.ro/
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Programul de guvernare al Guvernului Orban II conține o listă de priorități pentru 

acest an în domeniul digitalizării. 

 

Dincolo de "întărirea rolului Autorității pentru Digitalizarea României 

(ADR)", noua entitate creată de Guvernul PNL pentru implementarea strategiei 

naționale și a politicilor guvernamentale în domeniul IT&C, una dintre priorități 

pentru 2020 din programul PNL de Guvernare este următoarea: 

 "Transparentizarea administrației publice locale și centrale prin 

încurajarea folosirii portalelor pentru date deschise precum și realizarea 

unui portal care să faciliteze obținerea informațiilor publice" 

Citește aici integral Programul de guvernare Orban II. 

 

Inevitabil să nu ne amintim de eRomânia, cel mai răsunător eșec în materie de 

portaluri de informații publice, lăsat nefolosit după ce statul a risipit 12 milioane 

de euro pe hardware și software. Mai nou, pe portalul eRomânia 

(www.portaleromania.ro) ești invitat să cumperi acest domeniu de internet. 

 

În plus, datele RoTLD arată că o persoană fizică tocmai ce a făcut acest lucru. 

 

Identitatea persoanei fizice care deține acum domeniul de internet 

portaleromania.ro este anonimizată, fiind protejată de GDPR, regulamentul 

european privind protecția datelor personale. 

Sabin Sărmaș, președintele ADR: Nici măcar nu vreau să ne gândim la 

eRomânia. Noul portal va fi un instrument care va facilita obținerea de 

informații în baza legii 544/2001 

Contactat de HotNews.ro, Sabin Sărmaș, președintele Autorității pentru 

Digitalizarea României (ADR), exclude repetarea greșelii eRomânia. 

 "Nici măcar nu vreau să ne gândim la eRomânia. Nu are nicio legătură. Aici 

vor fi informații solicitate strict pe legea 544/2001. Nu are rost să repetăm 

greșeli pe care le-au făcut alții. Portalul de informații publice se referă la 

un instrument care să ajute la solicitările de informații pe legea 544/2001, 

deci nicidecum la o nouă eRomânia.  

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-02-11-23656057-0-program-guvernare-pnl-2020.pdf
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-19296473-reprezinta-eromania-proiectul-mentionat-dosarul-coruptie-elenei-udrea.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-19296473-reprezinta-eromania-proiectul-mentionat-dosarul-coruptie-elenei-udrea.htm


CNSLR Fratia | Revista Presei 14 februarie 2020 18 

 

De foarte multe ori se solicită același tip de informații. Mecanismul este 

similar platformelor unde apare secțiunea 'cele mai frecvente întrebări'. 

 Odată cerute acele informații, acestea să fie făcute publice și instituția să nu 

fie pusă în postura de a relivra de o sută de ori aceeași informație. Dacă un 

coleg de presă solicită o informație publică, i se dă, și normal ar fi ca fiind 

publică să rămână pe un portal de tipul ăsta de date deschise. Logica 

aceasta este - că fiind o informație publică poate să aibă oricine acces la ea. 

Există foarte multă redundanță în solicitarea acestui tip de informații și 

atunci un portal de genul acesta este foarte bine venit și vrem să sprijinim 

acest demers.", a declarat pentru HotNews.ro Sabin Sărmaș, 

președintele ADR. 

Rămâne de văzut cum se va pune în practică un astfel de portal care ar putea 

ridica probleme legate de drepturi de autor și citarea sursei care a prezentat 

în premieră o anumită informație. 

 Povestea portalului eRomania - o risipă de 12 milioane de euro 

Controversatul portal eRomania a fost dezvoltat de firma Omnilogic, condusa 

de Gabriel Marin, in baza unui contract incheiat in anul 2010, cand la conducerea 

Ministerului Comunicatiilor era Gabriel Sandu (PDL), condamnat in prezent la 

3 ani de inchisoare cu executare in dosarul Microsoft. 

Dupa ani de intarzieri, portalul eRomania, care ar fi trebuit sa ofere informatii 

actualizate despre toate unitatile administrativ-teritoriale din Romania (3.188 de 

localitati) sau stadiul unor proiecte legislative, a devenit accesibil online in 

primavara anului 2014 si a inghetat la acel stadiu, fiind plin de informatii 

neactualizate. 

Procurorii DNA au adus in luna februarie 2015 noi capete de acuzare la adresa lui 

Dorin Cocos si a Elenei Udrea sustinand ca acestia au facut presiuni pentru a cere 3 

milioane de euro ca sa deblocheze platile in contractul e-Romania. 

 

 

 

http://anticoruptie.hotnews.ro/stiri-anticoruptie-22087995-fostul-ministru-gabriel-sandu-obtine-prima-decizie-instanta-eliberare-conditionata.htm
http://anticoruptie.hotnews.ro/stiri-anticoruptie-22087995-fostul-ministru-gabriel-sandu-obtine-prima-decizie-instanta-eliberare-conditionata.htm
http://anticoruptie.hotnews.ro/stiri-anticoruptie-22087995-fostul-ministru-gabriel-sandu-obtine-prima-decizie-instanta-eliberare-conditionata.htm
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Pentru detalii privind acuzatiile aduse de procurori Elenei Udrea si lui Dorin 

Cocos dar si pentru istoricul proiectului eRomania în mandatele a 5 ministri 

ai comunicatiilor: Gabriel Sandu, Valerian Vreme, Razvan Mustatea, Dan 

Nica si Razvan Cotovelea, citeste si: 

 Ce reprezinta eRomania, proiectul mentionat in dosarul de coruptie al 

Elenei Udrea 

Portalul eRomânia nu a mai fost actualizat ulterior și cheltuirea celor 12 milioane 

de euro a rămas o piatră de moară pentru toți miniștrii care au venit la conducerea 

Ministerului Comunicațiilor după Gabriel Sandu. 

 Pentru detalii citește: De ce nu mai poate fi accesat portalul de 12 

milioane de euro e-România: Ministerul Comunicațiilor susține că este 

performant, dar neinteresant pentru cetățeni și autorități 

(Sursa: hotnews.ro) 

CCR face noi precizari despre deciziile cu privire la buget si modificarile la 

OUG 114 

Curtea Constitutionala a venit, joi, cu noi precizari cu privire la deciziile luate 

miercuri in ceea ce priveste bugetul pe 2020, Codul Administrativ si modificarile 

aduse OUG 114. 

 

Amintim ca CCR a respins sesizarea formulata de Marcel Ciolacu si Teodor 

Melescanu privind modalitatea de adoptare a bugetului pe 2020, dar a admis 

exceptia de neconstitutionalitate la modificarile aduse de Guvern prin OUG 1/2020 

la celebra OUG 114/2018. De asemenea, Curtea a decis ca OUG 57 privind Codul 

Administrativ este constitutionala. 

 

Astfel, Curtea spune ca, in ceea ce priveste Legea bugetului, nu s-a pronuntat 

asupra constitutionalitatii ei, ci doar asupra asumarii raspunderii. 

 

"Curtea Constitutionala a fost sesizata cu privire la un conflictjuridic de natura 

constitutionala intre Guvernul Romaniei si Parlamentul Romaniei, in legaturacu 

angajarea raspunderii Guvernului asupra Legii bugetului de stat pe anul 2020 si a 

Legii bugetului asigurarilor sociale de stat pe anul 2020.  

http://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-19296473-reprezinta-eromania-proiectul-mentionat-dosarul-coruptie-elenei-udrea.htm
http://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-19296473-reprezinta-eromania-proiectul-mentionat-dosarul-coruptie-elenei-udrea.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-22395924-nu-mai-poate-accesat-portalul-12-milioane-euro-romnia-ministerul-comunicatiilor-sustine-este-performant-dar-neinteresant-pentru-cetateni-autoritati.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-22395924-nu-mai-poate-accesat-portalul-12-milioane-euro-romnia-ministerul-comunicatiilor-sustine-este-performant-dar-neinteresant-pentru-cetateni-autoritati.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-22395924-nu-mai-poate-accesat-portalul-12-milioane-euro-romnia-ministerul-comunicatiilor-sustine-este-performant-dar-neinteresant-pentru-cetateni-autoritati.htm
http://www.ziare.com/ccr/decizii/ccr-a-decis-bugetul-ramane-in-picioare-modificarile-la-oug-114-sunt-neconstitutionale-1597289
http://www.ziare.com/ccr/decizii/ccr-a-decis-bugetul-ramane-in-picioare-modificarile-la-oug-114-sunt-neconstitutionale-1597289
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La solutionarea acestei cauze, Curtea Constitutionala nu a analizat si nu s-a 

pronuntat asupra constitutionalitatii celor doua legi", precizeaza CCR intr-un 

comunicat. 

 

Totodata, dupa ce a decis ca OUG 57 privind Codul Administrativ e 

constitutionala, CCR spune ca sesizarea nu a vizat constitutionalitatea articolului 

privind indemnizatia pentru limita de varsta pentru primar, viceprimar, presedinte 

si vicepresedinte de consilii judetene. 

 

"La solutionarea acestei cauze, Curtea Constitutionala s-a pronuntat in limitele 

sesizarii, iar aceasta a vizat, in principal, motive de neconstitutionalitate extrinseca. 

Curtea nu a fost sesizata si, deci, nu s-a pronuntat asupra constitutionalitatii art.210 

- Indemnizatia pentru limita de varsta pentru primar, viceprimar, presedinte al 

consiliului judetean si vicepresedinte al consiliului judetean din Ordonanta de 

urgenta a Guvernului nr.57/2019 privind Codul Administrativ", subliniaza Curtea. 

 

Referitor la legea pentru abrogarea OUG 114, CCR spune ca "nu au fost 

respectate conditiile constitutionale referitoare la procedura angajarii raspunderii 

Guvernului." 

 

Prin decizia de ieri, CCR a spus ca nu este constitutionala doar interdictia 

cumularii salariului cu pensia la stat, prevedere care apare in actul normativ 

contestat. 

 

"Curtea Constitutionala a admis obiectia de neconstitutionalitate a dispozitiilor 

Legii privind unele masuri fiscal-bugetare si pentru modificarea si completarea 

unor acte normative, motivat de faptul ca nu au fost respectate conditiile 

constitutionale referitoare la procedura angajarii raspunderii Guvernului. 

 

Asadar, admitand doar criticile de natura extrinseca, Curtea Constitutionala nu a 

analizat si nu s-a pronuntat cu privire la constitutionalitatea art.I pct.18 din legea 

criticata, si anume cu referire la art.411-art.413 din Ordonanta de urgenta a  
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Guvernului nr.114/2018privind instituirea unor masuri in domeniul investitiilor 

publice si a unor masuri fiscal - bugetare, modificarea si completarea unor acte 

normative si prorogarea unor termene, texte prin care se introduce interdictia 

cumulului pensiei cu veniturile salariale platite din fonduri publice", se mai arata in 

comunicat. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CCR explică de ce a dat undă verde pensiilor speciale ale 

primarilor: Curtea nu a fost sesizată în legătură cu articolul 

respectiv 

Curtea Constituțională a transmis joi un comunicat de presă în care 

explică deciziile pe care le-a luat miercuri în legătură cu respingerea 

sesizării de neconstituționalitate făcută de Avocatul Poporului la 

Codul Administrativ, act normativ care include și pensiile speciale 

ale aleșilor locali. 

Conform comunicatului de presă, judecătorii CCR au analizat doar 

motivele de neconstituționalitate ridicate de Avocatul Poporului, 

care nu cuprindeau și articolul 120 din Ordonanța de Urgență, care 

se referă la pensiile speciale ale aleșilor locali. 

„Curtea Constituțională a fost sesizată direct de Avocatul Poporului 

cu excepţia de neconstituţionalitate a prevederilor Ordonanței de 

urgență a Guvernului nr.57/2019 privind Codul administrativ. La 

soluționarea acestei cauze, Curtea Constituțională s-a pronunțat în 

limitele sesizării, iar aceasta a vizat, în principal, motive de 

neconstituționalitate extrinsecă.  

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/judecatorii-ccr-au-dat-unda-verde-pensiilor-speciale-ale-primarilor-indemnizatiile-sunt-amanate-de-guvernul-orban-pana-in-2021-1259175
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/judecatorii-ccr-au-dat-unda-verde-pensiilor-speciale-ale-primarilor-indemnizatiile-sunt-amanate-de-guvernul-orban-pana-in-2021-1259175
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Curtea nu a fost sesizată și, deci, nu s-a pronunțat asupra 

constituționalității art. 210 - Indemnizaţia pentru limită de vârstă 

pentru primar, viceprimar, preşedinte al consiliului judeţean şi 

vicepreşedinte al consiliului judeţean din Ordonanța de urgență a 

Guvernului nr.57/2019 privind Codul administrativ”, se arată în 

comunicatul de presă al CCR. 

De asemenea, Curtea precizează că în cazul sesizării pe legea 

bugetului, judecătorii CCR nu au analizat constituționalitatea celor 

două proiecte, ci doar un eventual conflict între Parlament și 

Guvern. Același lucru s-a întâmplat și în cazul anagajării răspunderii 

pentru modificarea OUG 114, declarată neconstituțională.  

„Curtea Constituțională a admis obiecția de neconstituționalitate a 

dispoziţiilor Legii privind unele măsuri fiscal-bugetare și pentru 

modificarea și completarea unor acte normative, motivat de faptul 

că nu au fost respectate condiţiile  constituţionale referitoare la 

procedura angajării răspunderii Guvernului. Așadar, admițând doar 

criticile de natură extrinsecă, Curtea Constituțională nu a analizat și 

nu s-a pronunțat cu privire la constituționalitatea art.I pct.18 din 

legea criticată, și anume cu referire la art.411 -art.413 din Ordonanța 

de urgență a Guvernului nr.114/2018 privind instituirea unor măsuri 

în domeniul investiţiilor publice şi a unor măsuri fiscal - bugetare, 

modificarea şi completarea unor acte normative şi prorogarea unor 

termene, texte prin care se introduce interdicția cumulului pensiei cu 

veniturile salariale plătite din fonduri publice”, se mai arată în 

comunicatul CCR. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/ccr-a-respins-contestatia-psd-angajarea-raspunderii-pe-legea-bugetului-de-stat-constitutionala-1259156
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/ccr-a-respins-contestatia-psd-angajarea-raspunderii-pe-legea-bugetului-de-stat-constitutionala-1259156
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/ccr-asteptata-sa-se-pronunte-asupra-angajarii-raspunderii-guvernului-pe-oug-114-1258971
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 Guvernul taie în CARNE VIE: Două ministere au fost 

desființate, 16% dintre oameni au rămas fără locuri de muncă 

Executivul a adoptat, joi, proiectul de hotărâre prin care Ministerul Românilor de 

pretutindeni și Ministerul Relației cu Parlamentul au fost desființate și integrate în 

Secretariatul General al Guvernului, a anunțat șeful Cancelariei premierului Ionel 

Dancă, potrivit MEDIAFAX. 

„A fost adoptată o hotărâre de Guvern privind reorganizarea Secretariatului 

General al Guvernului și al aparatului de lucru al prim-ministrului. Vorbim de 

desființarea a două ministere, Ministerul pentru relația cu Parlamentul și cel pentru 

Românii de pretutindeni și includerea activității acestor ministere în cadrul SGG”, 

a declarat Ionel Dancă, la finalul ședinței de Guvern de joi. 

Proiectul de hotărâre de Guvern a fost adoptat și transferul unei componente a 

Ministerului Comunicațiilor către Agenția pentru Digitalizarea României, care se 

află în subordinea Secretariatului General. 

„În urma acestei reorganizări există o reducere a numărului de posturi de 16%”, a 

conchis Dancă. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Salariul mediu net din construcţii a crescut cu 50% în 2019, ajungând la 

3.200 de lei 

Facilităţile fiscale salariale date de guvernul PSD şi menţinute de guvernul PNL au 

revigorat piaţa construcţiilor. 

Salariul mediu net din domeniul construcţiilor a fost cu 49% mai mare în 

decembrie 2019 comparativ cu decembrie 2018, bifând astfel cel mai mare avans 

de la decembrie la decembrie din ultimii douăzeci de ani, potrivit unei analize a ZF 

pe baza datelor de la Institutul Naţional de Statistică (INS). 

Astfel, în ultima lună a anului trecut, salariul mediu net a fost de 3.195 de lei în 

construcţii, depăşind pentru prima dată 3.000 de lei, în condiţiile OUG 114/2018. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/guvern_217.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ionel-danca_3161.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ionel-danca_3161.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/minister_557.html
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În decembrie 2018, luna anterioară implementării noilor condiţii salariale, salariul 

mediu net fusese de 2.144 de lei pentru angajaţii din construcţii. Doar în doi ani din 

ultimii douăzeci, salariul mediu net a scăzut decembrie la decembrie, ceilalţi ani 

arătând creşteri. 

În economie, în decembrie 2019 salariul mediu net a fost de 3.340 de lei, în 

creştere cu 13% faţă de aceeaşi lună a anului anterior, potrivit INS. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ambasada: Jumatate de milion de romani din Marea Britanie au aplicat 

pentru statutul de rezident 

Ambasada Romaniei la Londra anunta ca, pana la 31 ianuarie 2020, 498.700 de 

romani au aplicat pentru statutul de rezident (#SettledStatus / #PreSettledStatus) in 

Regatul Unit al Marii Britanii si Irlandei de Nord. 

 

Asta in cadrul procedurii EU Settlement Scheme pusa de autoritatile britanice la 

dispozitia cetatenilor europeni care doresc sa continue sa locuiasca in UK si dupa 

31 decembrie 2020, conform unui comunicat de presa remis Ziare.com. 

 

"Fata de datele comunicate anterior de Home Office, ministerul britanic de interne, 

valabile pentru finalul anului 2019, se constata o crestere cu 63.000 a numarului de 

aplicatii depuse de cetatenii romani. 

 

La nivel total, in cadrul EU Settlement Scheme au fost inregistrate 3.107.900 

aplicatii depuse de cetateni europeni, din care 2.730.200 au fost deja validate, 

dintre acestea 58% fiind aplicatii pentru #SettledStatus si 41% #PreSettledStatus", 

mai anunta ambasada in comunicat. 

 

Termenul limita pentru depunerea aplicatiilor este 30 iunie 2021, pentru cetatenii 

europeni care ajung pe teritoriul Regatului Unit pana la 31 decembrie 2020. 

 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 14 februarie 2020 25 

 

Ambasada Romaniei in UK sta la dispozitia cetatenilor cu informatii si sprijin 

despre procedura de inregistrare in EUSS la numarul de telefon 07503882992, 

precum si la adresa de email londra.brexit@mae.ro. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Sancțiuni pentru gaura la buget. Comisia Europeană va declanșa procedura 

de deficit excesiv împotriva României 

Comisia Europeană va obliga România să ia măsuri pentru a reduce gaura de la 

bugetul de stat. Ministrul de Finanțe, Florin Cîțu, anunță că împotriva țării noastre 

va fi declanșată procedura de deficit excesiv. Oficialul dă însă asigurări că nu vor 

crește taxele și impozitele. Economiștii sunt de părere că unele obligații, precum 

majorarea pensiilor cu 40%, nu vor putea fi onorate. 

România a încheiat, anul trecut, cu o gaură la bugetul de stat de peste 5 miliarde de 

euro. Deficitul bugetar a depășit așteptările: 4,6% din PIB, față de 3%, cât este 

angajamentul asumat față de Comisia Europeană. Declanșarea procedurii de deficit 

excesiv este iminentă, anunță ministrul de Finanțe, care spune că nu vor urma 

măsuri de austeritate. 

Ministrul de Finanțe estimează că România ar putea avea un deficit bugetar de sub 

3,6% anul acesta. Țara noastră va reveni în ținta de 3% abia în 2022. Comisia 

Europeană a atenționat deja autoritățile române, mai ales că vor fi trei ani de 

încălcare a tratatului de aderare. 

Economiștii sunt de părere că Guvernul va fi obligat să renunțe la o parte dintre 

obligații. 

Surse oficiale susțin, pentru Știrile TVR, că procedura deficitului excesiv ar putea 

fi declanșată în martie. România ar deveni astfel singura țară europeană care 

ajunge în această situație, la începutul lui 2020. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 


